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Protokół Nr XXVI/17  

z obrad XXVI Sesji Rady Powiatu w Suwałkach 

 

Obrady XXVI Sesji Rady Powiatu w Suwałkach odbyły się 26 maja   

2017 r. w sali Nr 129, w budynku przy ul. Świerkowej 60 w Suwałkach.   

  

 Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Powiatu w Suwałkach 

Grzegorz Mackiewicz. Obrady rozpoczęły się o godz. 15
00

. 

 

Ad. 1. 

Otwarcie obrad i powitanie gości. 

 

Przewodniczący Rady otwierając obrady powitał Członka Zarządu 

Województwa Podlaskiego Pana Bogdana Dyjuka, w/z Komendanta Miejskiego  

Policji w Suwałkach – Pana podinsp. Adama Miezianko, Komendanta 

Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej w Suwałkach – st. bryg. mgr inż. Pana 

Bogdana Wierzchowskiego, Powiatowego Lekarza Weterynarii w Suwałkach – 

Pana Remigiusza Franciszka Kuleszę, Państwowego Powiatowego Inspektora 

Sanitarnego w Suwałkach – Panią Elżbietę Bednarko, Powiatowego Inspektora 

Nadzoru Budowlanego Powiatu Ziemskiego Suwałki – Pana Mirosława 

Szczesnego, Dyrektora Rejonu Energetycznego Suwałki, Dowódcę Batalionu 

Obrony Terytorialnej w Suwałkach – Pana ppłk Piotra Sulwińskiego, 

Wojskowego Komendanta Uzupełnień w Suwałkach – Pana ppłk Jarosława 

Kowalewskiego, Komendanta Placówki Straży Granicznej w Rutce – Tartak – 

Pana mjr Michała Łangowskiego, Pana komisarza Jana Luty – przedstawiciela 

Delegatury Urzędu Celno – Skarbowego w Suwałkach, Szefa Agencji 

Bezpieczeństwa w Suwałkach – Pana Roberta Nawrockiego, w/z Nadleśniczego 

Nadleśnictwa Suwałki – Pana Olgierda Furman. 

Przewodniczący Rady powitał dyrektorów, kierowników jednostek 

organizacyjnych powiatu suwalskiego: Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy  

w Suwałkach – Panią Teresę Dzienuć, Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych  

w Suwałkach - Pana Marka Dziemiana,  Dyrektora Zespołu Szkół im. gen. L.M. 

Paca w Dowspudzie – Pana Jana Kazimierza Orłowskiego, Dyrektora Domu 

Dziecka w Pawłówce – Pana Waldemara Jerzego Pstrzoch, Dyrektora 

Środowiskowego Domu Samopomocy w Lipniaku i Kierownika Zakładu 

Aktywności Zawodowej SOWA w Lipniaku -  Panią Bożennę Jadwigę 

Chmielewską, Skarbnika Powiatu – Panią Ewę Kamińską, Powiatowego 

Rzecznika Konsumentów – Panią Grażynę Kuklińską,  Sekretarza Powiatu – 

Pana Cezarego Grzegorza Zwolińskiego.  

Przewodniczący Rady powitał naczelników wydziałów Starostwa 

Powiatowego w Suwałkach: Panią Jolantę Sawicką, Panią Celinę Puchalską, 

Panią Grażynę Żukowską, Pana Konrada Charmuszko, Pana Stanisława 

Żukowskiego, oraz przybyłego na obrady sesji Pana Henryka Masalskiego – 
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Prezesa Zarządu Spółdzielni Mleczarskiej Rospuda w Filipowie (Lista 

zaproszonych Gości – załącznik nr 1). 

Przewodniczący Rady powitał Radnych Rady Powiatu (Lista obecności 

Radnych – załącznik nr 2)  

Przewodniczący Rady stwierdził, że na 15 radnych ustawowego składu 

rady, w obradach uczestniczy 15 radnych:  

 

1. Biłda Stefan 

2. Bukowski Rafał Konrad 

3. Burzyński Marian       

4. Chlebus Andrzej   

5. Gryszkiewicz Irena 

6. Kleszczewski Zbigniew    

7. Kowalewski Witold 

8. Łuniewski Artur    

9. Mackiewicz Grzegorz  

10. Mackiewicz Zbigniew   

11. Małachowski Sławomir  

12. Ołdakowski Szczepan 

13. Szwengier Stanisław   

14. Truchan Anna Danuta 

 

Nieobecny: 

1. Dziatkowski Marek  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że istnieje prawomocne quorum  

do podejmowania uchwał.  

 

Ad. 2. 

Przyjęcie porządku obrad 

 

Przewodniczący Rady poinformował, iż Państwo Radni otrzymali 

porządek obrad wraz z materiałami, w brzmieniu: 
 

1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z obrad XXV sesji Rady Powiatu w Suwałkach. 

4. Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
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7. Rozpatrzenie „Informacji Komendanta Miejskiego Państwowej Straży 

Pożarnej w Suwałkach o stanie bezpieczeństwa miasta Suwałki i powiatu 

suwalskiego w zakresie ochrony przeciwpożarowej w 2016 roku”. 

8. Rozpatrzenie „Rocznego sprawozdania z działalności Komendanta 

Miejskiego Policji w Suwałkach oraz informacji o stanie bezpieczeństwa 

i porządku publicznego za 2016 rok”. 

9. Rozpatrzenie „Sprawozdania z realizacji zadań Inspekcji Weterynaryjnej  

na terenie powiatu suwalskiego w roku 2016”. 

10. Rozpatrzenie „Informacji o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie 

powiatu suwalskiego za 2016 rok”. 

11. Rozpatrzenie „Informacji z działalności Powiatowego Inspektoratu 

Nadzoru Budowlanego Powiatu Ziemskiego Suwałki w 2016 roku”. 

12. Rozpatrzenie „Sprawozdania z realizacji Programu współpracy Powiatu 

Suwalskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3  ustawy o działalności pożytku publicznego 

i o wolontariacie za rok 2016”.  

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie oceny stanu bezpieczeństwa 

przeciwpożarowego i zabezpieczenia przeciwpowodziowego Powiatu 

Suwalskiego. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie projektu uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych do 

nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe 

oraz ustalenia sieci szkół ponadpodstawowych na terenie powiatu 

suwalskiego, na okres od dnia 1 września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 

2019 r.  

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu na 

2017 rok. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Suwalskiego  

na lata 2017 – 2025. 

17. Rozpatrzenie informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy 

Finansowej  wraz z wykazem przedsięwzięć na lata 2016 – 2025 za 2016 

rok. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego za 2016 rok  wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

powiatu za 2016 rok.    

19. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu  

w Suwałkach. 

20. Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

21. Zamknięcie obrad. 
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Przewodniczący Rady zapytał, czy są propozycje lub uwagi do zmiany 

porządku obrad sesji.  

Propozycji zmian do porządku obrad sesji nie wniesiono.  

 

Głosowanie nad przyjęciem zaproponowanego porządku obrad: 

 

 za przyjęciem porządku głosowało   - 14 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Zaproponowany porządek obrad sesji został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad.3.  

Przyjęcie protokołu z obrad XXV Sesji Rady Powiatu w Suwałkach. 

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół zwyczajowo                    

był wyłożony w Biurze Rady Powiatu. Zapytał, czy są uwagi do treści 

protokołu.  

Uwag nie wniesiono. 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu z obrad XXV Sesji Rady Powiatu 

w Suwałkach: 

 

za przyjęciem protokołu głosowało   - 14 Radnych 

przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Protokół z obrad XXV Sesji Rady Powiatu w Suwałkach został przyjęty 

jednogłośnie. 

 

Ad.4. 

Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym.  

 

Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie z działalności 

Zarządu Powiatu w Suwałkach w okresie międzysesyjnym z posiedzeń                     

w dniach 9 i 16 maja 2017 roku Państwo Radni otrzymali w dniu dzisiejszym. 

Zapytał, czy są uwagi, pytania do przedłożonego sprawozdania. 

 Pytań i uwag nie wniesiono.   

 

Głosowanie nad przyjęciem Sprawozdania z działalności Zarządu Powiatu                   

w Suwałkach w okresie międzysesyjnym: 
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za przyjęciem sprawozdań głosowało             - 14 Radnych 

przeciwko                  -  0  

wstrzymało się od głosu                -  0  

 

 Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w Suwałkach w okresie 

międzysesyjnym zostało przyjęte jednogłośnie (załącznik Nr 3). 

 

Ad.5.  

Interpelacje i zapytania radnych. 

  

Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie interpelacji i zapytań.  

Radni nie wnieśli interpelacji i zapytań.  

 

Przewodniczący Rady skierował zapytanie do Dowódcy Batalionu 

Obrony Terytorialnej: „czy mógłby Pan powiedzieć w jakim stanie 

organizacyjnym jest w Suwałkach obrona terytorialna?” 

 

 Innych interpelacji i zapytań nie wniesiono.  

 

Ad.6. 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

 

Dowódca Batalionu Obrony Terytorialnej Piotr Sulwiński przekazał: 

„Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowny Panie Starosto, Szanowni 

Państwo, batalion obrony terytorialnej aktualnie zawiązuje się tak naprawdę 

grupa mobilizacyjna, która zamelduje się w Suwałkach 13 czerwca i od tego 

momentu zaczniemy wszystkie procedury, które są związane z powstaniem tego 

batalionu. Batalion oczywiście jest w strukturach I Podlaskiej Brygady Obrony 

Terytorialnej, gdzie sztab najbliższy znajduje się w Białymstoku. Tydzień temu 

jednostka miała pierwszą przysięgę żołnierzy terytorialnej służby wojskowej. 

Kiedy my startujemy? Oczywiście pierwsze terminy znam, ale nie chcę tak 

głośno o tym mówić, bo te terminy są, ale mogą się jeszcze zmienić, dlatego na 

razie nie chciałbym niczego Radzie Powiatu obiecywać. Batalion będzie 

stacjonował w Suwałkach na ul. Wojska Polskiego. Dziękuję”.  

 

Ad.7.  

Rozpatrzenie „Informacji Komendanta Miejskiego Państwowej Straży 

Pożarnej w Suwałkach o stanie bezpieczeństwa miasta Suwałki i powiatu 

suwalskiego w zakresie ochrony przeciwpożarowej w 2016 roku”. 

 

 Przewodniczący Rady poprosił Komendanta Miejskiego Państwowej 

Straży Pożarnej w Suwałkach o kilka słów wprowadzenia do przedmiotowej 

informacji. 
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Komendant Miejski Państwowej Straży Pożarnej w Suwałkach Bogdan 

Wierzchowski przekazał: „Szanowni Państwo, Panie Przewodniczący, Panie 

Starosto, jeżeli chodzi o działalność jednostek ochrony przeciwpożarowej na 

terenie Powiatu w 2016 roku odnotowaliśmy 1111 interwencji, to było o 108 

interwencji mniej niż w roku 2015. Jeżeli chodzi o interwencyjność straży 

pożarnej w ostatnich latach, straż pożarna coraz mniej wyjeżdża do pożarów 

natomiast coraz więcej interweniuje w innych różnego rodzaju zdarzeniach. 

Około 30 % są to pożary, natomiast około 70 % są to inne, różnego rodzaju 

zdarzenia, całe spektrum począwszy od zdarzeń na drogach, różnego rodzaju 

awarii, katastrof, zdarzeń ze zwierzętami, tak że jest tego dosyć dużo. Jeżeli 

chodzi o działalność inną jednostek ochrony przeciwpożarowej Komenda 

Miejska Państwowej Straży Pożarnej w Suwałkach prowadzi szkolenia 

jednostek ochotniczych straży pożarnych. W ubiegłym roku odbyły się cztery 

takie zdarzenia, szkolenia z zakresu podstawowego, szkolenia z ratownictwa 

technicznego, z zakresu ratownictwa powodziowego i ratownictwa na wodach. 

Organizowaliśmy również szkolenia dla jednostek OSP tzw. manewry 

ratownicze. W ubiegłym roku gospodarzem takich manewrów była Gmina 

Przerośl. Takie manewry zaplanowaliśmy także i na ten rok, chcąc zachęcić 

społeczeństwo, zachęcić młodzież do tego, żeby działała w ramach 

ochotniczych straży pożarnych. W tym zaplanowaliśmy manewry dla 

młodzieżowych drużyn pożarniczych, będą to ćwiczenia, zajęcia jednodniowe w 

czerwcu br. Chcemy w ten sposób właśnie zachęcić młodzież, żeby 

funkcjonowała w ramach jednostek ochrony przeciwpożarowej, natomiast 

również, żeby przekazała swoim koleżankom i kolegom, że warto w tych 

jednostkach uczestniczyć, że warto brać udział w tych zajęciach, a myślę, że 

będzie to dobry prognostyk na przyszłość, żeby jednostki w OSP 

funkcjonowały. Oczywiście, jeżeli chodzi o działalność jednostek OSP w roku 

ubiegłym jednostki ochotniczych straży pożarnych wyjeżdżały do 318 zdarzeń, 

104 pożary, 214 miejscowych zagrożeń. Najwięcej zdarzeń odnotowała 

jednostka z Filipowa – 78, 62 zdarzenia odnotowała jednostka z Raczek, 

natomiast Szypliszki – 41 i później jeżeli chodzi o kolejność to Bakałarzewo – 

40, Jeleniewo – 34, Rutka – Tartak – 28, Przerośl – 26, Wiżajny – 20, Kaletnik – 

17, OSP Potasznia -10 i Nowa Wieś – 8 interwencji. Jeżeli chodzi o zadania na 

rok 2017 to przede wszystkim utrzymanie w gotowości bojowej wszystkich 

jednostek zarówno Państwowej Straży Pożarnej jak i Ochotniczych Straży 

Pożarnych. Mogę tutaj powiedzieć, że jeżeli chodzi o sprzęt którym 

dysponujemy i który chcemy wymienić, to zaplanowano taką wymianę co 

prawda na 2018 r.  na pewno już wiemy, że jeden samochód ratowniczo 

gaśniczy w Komendzie będziemy wymieniać z zakupów centralnych. Również 

przystąpiliśmy z kilkoma gminami z terenu powiatu do projektu INTERREG 

Polska – Białoruś – Ukraina i z tego projektu zaplanowano w Komendzie 

wymianę jednego samochodu ratowniczo – gaśniczego, ale również w 
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niektórych jednostkach z terenu powiatu także jest zamiar doposażenia tego 

sprzętu. W dwóch jednostkach w gminie Szypliszki i w gminie Raczki 

zaplanowano remonty strażnic. Jeżeli chodzi o inne punkty dotyczące działań w 

tym roku to kontynuowanie kampanii społecznej dotyczącej bezpieczeństwa 

mieszkańców, zwłaszcza dzieci i młodzieży, pogadanki i spotkania w szkołach, 

Ogólnopolski turniej wiedzy pożarniczej – młodzież zapobiega pożarom. W 

marcu br. żeśmy zorganizowali eliminacje powiatowe i od nas młodzież jeździła  

do Białowieży na eliminacje wojewódzkie, Jeżeli chodzi o miejsca w 

eliminacjach powiatowych to bodajże trójka dzieci z gminy Wiżajny zajęła 

wysokie lokaty. Również zamierzamy działać w kwestii tworzenia i 

utrzymywania młodzieżowych drużyn pożarniczych.2 czerwca przeprowadzimy 

Mistrzostwa Województwa  w sporcie pożarniczym. Tutaj w jednostce 

ratowniczo – gaśniczej wspinanie na drabinie hakowej plus stadion przy Wojska 

Polskiego stadion lekkoatletyczny i na koniec rozwinięcie bojowe, dyscyplina ta 

będzie na stadionie bocznym Wigier, tak że zapraszam serdecznie na te zawody. 

Zamierzamy również działać w zakresie budowy Komendy Miejskiej 

Państwowej Straży Pożarnej i jednostki ratowniczo gaśniczej, jesteśmy na etapie 

przygotowywania dokumentacji projektowej i dokumentacji potrzebnej na 

rozpoczęcie prac. Myślę, ze w tym roku postaramy się, aby rozpocząć prace 

ziemne. Jeżeli byłyby jakieś pytania to bardzo chętnie odpowiem”.  

Przewodniczący Rady przekazał, że cieszy ta ilość zmniejszających się 

interwencji pożarniczych, ale czy oznacza to, że jest bezpieczniej pod względem 

przeciwpożarowym? 

Komendant Miejski Państwowej Straży Pożarnej w Suwałkach Bogdan 

Wierzchowski przekazał : „ja zawsze twierdzę, że jeżeli chodzi o 

interwencyjność to trochę uzależnieni jesteśmy od pogody. W zależności od 

tego, czy mamy wiosnę suchą i gorącą, czy mokrą i zimną tak jak w tym roku, 

stąd ilość tych interwencji u nas spada lub wzrasta, natomiast również w trakcie 

roku, jeżeli nasz powiat dosięgnie jakiś w „kataklizm” dotyczący np. burz , 

wichur, połamanych drzew to ilość tych interwencji oczywiście wzrasta”.    

 Przewodniczący Rady przekazał, że powyższa informacja analizowana 

była na posiedzeniu Komisji Polityki Społecznej w dniu dzisiejszym.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi. 

Pytań i uwag nie wniesiono.  

 Przewodniczący Rady przekazał, że w wyniku braku pytań i uwag 

„Informacja Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej w Suwałkach 

o stanie bezpieczeństwa miasta Suwałki i powiatu suwalskiego w zakresie 

ochrony przeciwpożarowej w 2016 roku” została przyjęta (pismo znak: 

MO.5420.12.2017.JF z dn. 13.03.2017 r. - załącznik Nr 4). 

 

Do grona Radnych dołączył Radny Marek Dziatkowski. W głosowaniu 

udział bierze 15 Radnych uprawnionych do głosowania.  
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Ad.8.   

Rozpatrzenie „Rocznego sprawozdania z działalności Komendanta 

Miejskiego Policji w Suwałkach oraz informacji o stanie bezpieczeństwa  

i porządku publicznego za 2016 rok”. 

 

Przewodniczący Rady poprosił Z-cę Komendanta Miejskiego Policji  

w Suwałkach o kilka słów wprowadzenia do przedmiotowego sprawozdania. 

Z-ca Komendanta Miejskiego Policji w Suwałkach Adam Miezianko 

przekazał: „Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, w kwestii roku 2016 

odnośnie stanu bezpieczeństwa tak pokrótce w prostych zdaniach chciałbym 

doprecyzować, że rok 2016 był rokiem rozbudowy pionu służby prewencyjnej. 

Skupiliśmy się głównie na priorytetach Komendanta Głównego Policji, aby 

Policjantów było więcej na ulicach. To skutkowało tym, że zostały rozbudowane 

piony służby ruchu drogowego dzielnicowych. W roku 2016 już że tak powiem 

dość skutecznie realizowane i trzy etaty suwalską jednostkę wzbogaciły. To tez 

znalazło swój wymierny efekt w postaci otwarcia posterunku Policji w 

Bakałarzewie, gdzie dostęp społeczności lokalnej do informacji i do kwestii 

związanych z kreowaniem bezpieczeństwa był taki bardziej bezpośredni. 

Oczywiście inne aspekty też były bardzo mocno realizowane tak jak 

profilaktyka i dojście do dzieci i młodzieży oraz społeczności powiatu poprzez 

takie działania jak bezpieczne odblaski, bądź bezpieczeństwo nad wodą i tutaj 

gro przedsięwzięć było i dzięki wsparciu powiatu suwalskiego realizowane             

w sposób wydatny i taki bardzo skuteczny. Za to serdecznie dziękuję. Jeśli 

chodzi o stan bezpieczeństwa, analizując liczby i Państwo macie dostęp do 

danych internetowych ale też i do sprawozdania przesłanego do Pana Starosty, 

w powiecie suwalskim jest bezpiecznie aczkolwiek niektóre dziedziny 

wymagają szczególnego nakładu pracy i zainteresowania służby Policji. 

Mówimy tutaj przede wszystkim o bezpieczeństwie na drogach. Środki 

komunikacji, infrastruktura drogowa jest w trakcie modernizacji i zmian 

gwałtownych oraz ruch transgraniczny wpływa radykalnie na zagęszczenie 

ruchu pojazdów. Dlatego też dochodzi do większej ilości zdarzeń. Zdarzenia też 

są czasami i tragiczne w skutkach, ale głównie chodzi tutaj o zachowanie 

drobnych elementów takiego bezpieczeństwa, gdzie Policjanci bardzo 

szczególną taką pieczę przykładają do tego, aby było to czynione 

systematycznie. Dlatego na drodze krajowej Nr 8 na odcinku praktycznie od 

Budziska a skończywszy prawie że z powiatem augustowskim widzicie Państwo 

więcej patroli. Też stosujemy też taką technikę czasami psychologiczną, chodzi 

o zasygnalizowanie swojej obecności, dlatego żeby kierowcy byli bardziej 

czujni i spokojniej jechali, rozważyli te swoje wszystkie manewry po to, aby 

dochodziło do mniejszej ilości zdarzeń. I tak też było. Zdarzeń mieliśmy 

generalnie mniej. Te zdarzenia nawet jeśli się wydarzyły to nie były może aż tak 

mocno tragiczne w skutkach. Na pewno jest jeszcze dużo rzeczy do zrobienia, 
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natomiast obraz jaki dane statystyczne z 2016 r. przedstawiały i to co widzimy 

na drogach to pozwala snuć taką bardzo pozytywną prognozę”.    

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi. 

Radny Zbigniew Mackiewicz zapytał: „jedno pytanie, bo czasami gdy 

jedziemy „8”  poniedziałek – wtorek od granicy, od Szypliszk to przed 

Suwałkami rozciąga się korek tirów na dobre kilka kilometrów a czasami nawet 

w skrajnych przypadkach do kilkunastu kilometrów a w czwartek – piątek 

możemy to zaobserwować z drugiej strony przy wjeździe do Suwałk. Czy 

ewentualnie są rozważane jakieś możliwości jakby uzdrowienia tej sytuacji, bo 

dla ruchu ciężarowego, kiedy kierowcy stoją w korku a osoby poruszające się 

samochodami osobowymi, często z pracy czy do pracy jadące mają problem, nie 

mają wyboru, muszą stać w korku, nie mają jak objechać itp. Czy są 

ewentualnie analizowane jakieś sytuacje wyjścia z tej patowej sytuacji uważam 

na dzień dzisiejszy”. 

Z-ca Komendanta Miejskiego Policji w Suwałkach Adam Miezianko 

przekazał: „rzeczywiście ten problem istnieje, zresztą widzimy za oknem co się 

dzieje teraz, widzimy ten temat, niestety są to uwarunkowania związane z 

lokalizacją naszego powiatu. Generalnie jesteśmy powiatem transgranicznym, 

szerokość drogi mamy taką jaką mamy. Liczymy na to, że rozwiązanie 

infrastrukturalne takie jak budowa obwodnicy Suwałk troszeczkę ten temat 

rozwiąże. Natomiast jesteśmy zmuszeni na razie pogodzić się z tym stanem, 

dlatego, że nie puścimy objazdów bokiem bo nam zdewastują drogi wokoło 

miasta Suwałk i też zdewastują drogi powiatowe. Dlatego tutaj koszt tego byłby 

ogromny, natomiast rozwiązania natury organizacyjnej są takie, że już od 

pewnego czasu na pewno zauważyliście, że ruch na tych odcinkach szczególnie 

dwupasmowych jest tak skonstruowany, żeby pojazdy osobowe mogły sobie 

swobodnie przejechać tym lewym pasem. Jest to pewnego rodzaju rozwiązanie i 

jest skuteczne, natomiast jeżeli jest bardzo duża ilość pojazdów, to nawet 

rozwiązania natury organizacyjnej czasami nie skutkują. Rozważaliśmy 

puszczenie objazdów, ale z punktu widzenia później chaosu jaki to może 

wywołać, skutki mogą być nie tylko finansowe, ale też nawet ogólnoludzkie, 

dotkliwe, że  puszczenie samochodów ciężarowych na drogi powiatowe 

mogłyby skutkować zdarzeniami przeciwko ludziom. Dlatego w tym momencie 

wiemy, że jest trudno, jest to temat do rozpatrzenia, aczkolwiek w naszych 

analizach i w naszych monitach do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i 

Autostrad jest cały czas ten temat sygnalizowany bo też jest presja społeczna, 

żeby po prostu co raz lepiej było. Warunkiem takim też jest zachowanie pewnej 

kultury kierujących bo tu o to też chodzi.  Czasami jest tak, że właśnie to, że 

gdzieś jest trudniej na drodze ale nie znaczy, że może być super trudniej. To 

właśnie jest jeden z wielu sygnałów, że jednak kierowcy muszą sobie wybaczać 

i też nie blokować punktów przejazdu, nie blokować i skrzyżowań i dróg. 

Suwalczanie nauczyli się już jeździć i mieszkańcy powiatu, ze do Suwałk 

wjeżdża się w takich godzinach od strony ulicy Reja. Stamtąd jest po prostu 
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prościej. Natomiast rzeczywiście ludzie, którzy jadą tranzytem albo chcą powoli 

przebić się przez miasto są skazani na to, żeby czekać. Bierze się to też z 

pewnego rodzaju elementu związanego z komunikacją transgraniczną. Dni 

kiedy poniedziałek, wtorek ewentualnie jeszcze kawałek środy to jest w 

kierunku na Białystok – Łomżę, z powrotem w piątek już jest trochę inaczej bo 

w innym kierunku. Tak jesteśmy ułożeni geograficznie i już widać, że te 

działania zostały podjęte. Obwodnica się buduje i to na pewno rozwiąże 

problem w znacznym aspekcie. Ale tutaj żaden sygnał nie jest w tym momencie 

obojętny, ale jest cenny i uwagi, które ja od Państwa słyszę na temat organizacji 

ruchu i sygnałów, że tutaj gdzieś czy tam przydałby się patrol traktuję bardzo 

sumiennie i staram się, żeby natychmiast zostało to zrealizowane”. 

Radny Zbigniew Mackiewicz: „nie wiem czy zostałem dobrze 

zrozumiany, nie chodziło mi o objazd dla tirów bo puścić innymi drogami z 

różnych względów oczywiście nie możemy, tylko ewentualnie, gdyby kierowcy 

w jakiś sposób byli informowani o tych korkach, bo za chwilę będzie okres 

letni, turystyczny, będzie na pewno więcej osób, którzy nie wiedzą, że są takie 

korki i będzie to wymagało większego zaangażowania służby ruchu drogowego, 

żeby w jakiś sposób wskazywać pewne objazdy dla samochodów osobowych, 

ewentualnie to w tym kontekście”. 

Z-ca Komendanta Miejskiego Policji w Suwałkach Adam Miezianko 

przekazał: „ja zrozumiałem, akurat jest to fajny sygnał i na pewno tutaj 

przekażemy ten element do realizacji bo mam taki pomysł, żeby po prostu dać 

zadanie dla policjantów ruchu drogowego, żeby kierowcom pojazdów, bo 

większość kierowców słucha teraz CB radia, żeby po prostu rzucić hasło, że jest 

korek w Suwałkach, proszę korzystać z innej drogi. Też rozważnie, aby 

kierowcy samochodów ciężarowych nie podjęli tego tematu, bo będzie więcej 

problemu niż pożytku”. 

Przewodniczący Rady przekazał: „ja mam taką prośbę Panie 

Komendancie, bo również mogłoby usprawnić to co dzisiaj na posiedzeniu 

Komisji mówiliśmy, żeby w tych godzinach - wiemy w jakich godzinach jest 

spiętrzenie i w tych dniach, może patrole Policji mogłyby przejąć kierowanie 

ruchem na tych newralgicznych skrzyżowaniach. Bo to, że samochody osobowe 

mogą tranzytem przejechać dość sprawnie, ale niech Pan spróbuje skręcić nawet 

z tego skrzyżowania, kiedy tir np. zaparkuje na środku bo się nie zmieścił, bo 

myślał, że może zdążyć przejechać skrzyżowanie i zostaje. Inaczej reagują 

kierowcy jak widzą patrol Policji, który nawet nie musi nic robić, wystarczy 

żeby na kogutach stał to już on dojedzie do skrzyżowania i przed przejściem 

będzie hamował i będzie tak planował, żeby zdążyć lub zatrzymać się przed 

przejściem, a nie stać jak wiele razy nawet ze Starostwa wyjeżdża się i stoi tir i 

ani w jedną ani w drugą stronę, a my mamy zielone światło, nawet tu pod 

bokiem Komendy. Taka moja prośba, żeby może a szczególnie w sezonie 

letnim, kiedy turystów będzie więcej i tych tranzytów, którzy nie znają miasta  

i tych problemów”.  
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Z-ca Komendanta Miejskiego Policji w Suwałkach Adam Miezianko 

przekazał: „będzie to zrealizowane”.  

Przewodniczący Rady przekazał: „Panie Komendancie, rozmawialiśmy na 

Komisji na temat narkomanii, bo mnie to bardzo interesuje, ten poziom, bo ja 

rozumiem, że są to złapani, mówił Pan że wykrywalność wzrosła, natomiast 

oceniacie to jakby w skali z roku do roku, czy to jest więcej w sensie takim,  

że są wykryte i nie wykryte, ale wy wiecie o pewnych ruchach, ja już nie mówię 

o mieście, mnie interesuje powiat. Czy w powiecie jest to problem, czy nie”. 

Z-ca Komendanta Miejskiego Policji w Suwałkach Adam Miezianko 

przekazał: „inaczej bym to określił, nie ma miejsc wolnych od tego problemu, 

bo problem narkomanii i uzależnień od środków psychoaktywnych on rośnie. 

Rośnie w takim dość niepokojącym kierunku, bo o ile wiemy o środkach takich 

jak marihuana, heroina, amfetamina to już też idzie ten problem w kierunku 

środków psychoaktywnych, które nie są objęte katalogiem z ustawy o 

zwalczaniu narkomani, chodzi konkretnie o dopalacze. Są to środki 

psychoaktywne robiące ogromne szkody w organizmach młodych ludzi. Ten 

problem istnieje. Powyżej 80 % występuje wykrywalność, tylko że liczby te nie 

oddają pewnego rodzaju skali zjawiska. Tak jak obserwujemy Powiat jest 

bardziej narażony na tzw. przestępstwa uprawy tzn. plantacje, gdzie ludzie 

hodują roślinki i później gdzieś są próby rozprowadzenia tego. Ten problem jest 

i tutaj ogromną rolą jest profilaktyka, ponieważ zapobieganie jednak jest 

najważniejsze, bo problem złapania, odcięcia że tak powiem jednej z głów tej 

hydry powoduje to, że może w dwóch miejscach innych wyrosnąć nowa. Tym 

bardziej taki kontakt z młodzieżą i to akurat w ramach zeszłorocznych działań, 

bezpieczne wakacje, gdzie były te działania interdyscyplinarne z Państwową 

Stacją Sanitarno – Epidemiologiczną  ale też i z pedagogami  szkół, ale również 

i Żandarmeria Wojskowa oraz Straż Graniczna mocno nas w tym wspierała bo 

to były takie „z masowane manewry”, gdzie zapraszano do dyskusji, 

pokazywano pewnego rodzaju kwestie związane ze szkodliwością. Też była 

osoba, która jakby była trenerem  takich osób uzależnionych, opowiadała swoje 

przeżycia, które miała jak była takim czynnym narkomanem. Wizyta tej osoby i 

opowieści jej powodowały, że było to takie obrazowe i to zadziałało w sposób 

pozytywny. Takie działania również i w tym roku zamierzamy kontynuować.  

Przewodniczący Rady przekazał, że powyższe sprawozdanie analizowane 

było na posiedzeniu Komisji Polityki Społecznej w dniu dzisiejszym.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi. 

Pytań i uwag nie wniesiono.  

 Przewodniczący Rady przekazał, że w wyniku braku pytań i uwag 

„Roczne sprawozdanie z działalności Komendanta Miejskiego Policji                        

w Suwałkach oraz informacji o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego                

za 2016 rok” zostało przyjęte (pismo znak: TD.0151.74.2017 z dn. 18.01.2017 r. 

- załącznik Nr 5). 
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Ad.9.  

Rozpatrzenie „Sprawozdania z realizacji zadań Inspekcji Weterynaryjnej  

na terenie powiatu suwalskiego w roku 2016”. 

 

Przewodniczący Rady poprosił Pana Remigiusza Franciszka Kuleszę 

Powiatowego Lekarza Weterynarii w Suwałkach o kilka słów wprowadzenia  

do przedmiotowego sprawozdania. 

 Powiatowy Lekarz Weterynarii w Suwałkach Remigiusz Franciszek 

Kulesza przekazał: „Panie Przewodniczący!, Panie Starosto! Wysoka Rado!,  

Powiatowy Inspektorat Weterynarii w Suwałkach, przedstawię taką krótką 

strukturę organizacyjną i nasze zadania, które wynikają  z naszej pracy. W 

strukturze organizacyjnej mamy trzy podstawowe działy merytoryczne, jeden 

dział administracyjno – księgowy. Dział merytoryczny jest to dział zajmujący 

się ochroną zwierząt, ochroną zwalczania chorób zakaźnych zwierząt, dział 

higieny i środków spożywczych i dział higieny pasz i produktów ubocznych 

pochodzenia zwierzęcego. Stan zatrudnienia w Powiatowym Inspektoracie 

Weterynarii wynosi na chwilę obecną 17 osób, w tym jest 7 lekarzy weterynarii 

i dwóch pracowników jako inspektorzy weterynarii, ale z innym 

wykształceniem, tzn. z wykształceniem magister inżynier, informatyk na ¾ 

etatu, radca prawny na 1/8 etatu i 6 osób administracji finansowo – księgowej i 

kadr. Jeżeli chodzi proszę Państwa o dział ochrony zdrowia zwierząt i 

zwalczania chorób zakaźnych zwierząt, wiadomo co się pod tym kryje, czyli 

wszelkie zadania i działania zmierzające do tego, żeby ochronić w naszym 

powiecie zwierzęta przed wystąpieniem chorób zakaźnych i zaraźliwych. Może 

w liczbach przedstawię stan ilości pogłowia na terenie naszego powiatu. Są to 

dane na 1 grudnia 2016 r.: ilość stad bydła – 3150, sztuk bydła około 78.000, 

owce 37 stad - 1037 szt., kozy – stad 42 – 167 szt., świnie – 1250 stad i około 

50.000 szt. świń. Konie 650 gospodarstw w których hodowane jest około 2150 

szt. Ogólnie mogę stwierdzić. Ogólnie mogę stwierdzić że następuje z roku na 

rok tendencja spadkowa w zakresie ilości stad poszczególnych tych gatunków 

zwierząt. Proszę Państwa, zadania które zostały nałożone na nas w ramach 

planu, który my sami opracowujemy, jak również planu, który mamy zgodnie z 

przepisami prawa narzuconymi w sprawach monitoringu, wykonane zostały  

w 100 %, nawet przewyższyliśmy ilość tych kontroli. Tak ogólni e można 

powiedzieć ze wszystkich tych działów w granicach 3.000 kontroli. Dodatkowo 

było w granicach  900 kontroli, związanych z afrykańskim pomorem świń, z 

zabezpieczeń epizodycznym, czyli tzw. bioasekuracją. W ramach tych 

wszystkich trzech działów prowadzimy  zadania monitoringowe, czyli 

monitorujemy w zakresie chorób zwalczanych z urzędu, jak również w dziale 

higieny wszystkie inne pozostałości czy metali ciężkich, w zakresie 

mikrobiologii, czy badań chemicznych. Podobnie w dziale higieny pasz. Rok 

ubiegły Proszę Państwa, to był rok, w którym w drugiej połowie roku bardzo 

zaczął rozprzestrzeniać się afrykański pomór świń. ASF został 
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rozprzestrzeniony na teren województwa mazowieckiego i na teren 

województwa lubelskiego. Zostały te tereny, właściwie trzy województwa 

podzielone na pewne strefy z ograniczeniami, czy strefa ochronna w naszym 

powiecie. Mamy cztery gminy, które należą do tzw. strefy żółtej, strefy 

ochronnej, właściwie o takich najmniejszych  zagrożeniach epizodycznych. To 

jest Gmina: Raczki, Rutka – Tartak, Suwałki i Miasto Suwałki. Koniec roku 

ubiegłego to kolejna jednostka chorobowa – wysoce zjadliwa grypa ptaków 

która dotknęła również nasze województwo, powiat moniecki i tutaj były 

działania w zakresie tych dwóch jednostek były bardzo złożone. Na szeroką 

skalę prowadziliśmy akcję szkoleniową rolników, łącznie z Panem Starostą,  

z poszczególnymi Wójtami na spotkaniach, czy w innych szkoleniach rolników. 

W ramach zwalczania pomoru afrykańskiego świń, tak samo współpraca z 

Nadleśnictwem, czy wszystkimi kołami myśliwskimi, które są. Nadleśnictwo 

oraz koła myśliwskie wykonywały swoje plany odstrzałów zgodnie z przyjętymi 

swoimi planami na ten sezon. My jako inspekcja weterynaryjna podpisaliśmy 

umowy na tzw. odstrzał sanitarny dzików, łącznie 366 dzików zostało 

odstrzelonych w ramach odstrzału sanitarnego a dodatkowo wszystkie plany 

odstrzału dzików też zostały wykonane przez wcześniej wymienione przeze 

mnie jednostki. Jak dotąd na terenie naszego powiatu nie stwierdzono żadnych 

dodatnich wyników w tym zakresie. Działania właściwie takie na przyszłość, na 

ten rok 2017, czyli działania nadal wzmożone w zakresie afrykańskiego pomoru 

świń, dlatego, że przenosi się on trochę w głąb kraju, głównie województwo 

mazowieckie i to w tej chwili dotyczy głównie dzików, powiat łosicki w 

województwie lubelskim tam jest najwięcej dodatnich dzików w tej chwili. Na 

terenie naszego powiatu od czasu do czasu pojawia się dodatni dzik, w powiecie 

siemiatyckim, monieckim i ostatnio odstrzelony dzik w powiecie grajewskim. 

Mamy ponad 320 w tej chwili takich przypadków od 2014 roku, kiedy 

zaczęliśmy to jak gdyby wszystko sprawdzać. Czekamy dnia 1 października bo 

to jest taki dzień, gdzie jeżeli nie wystąpi afrykański pomór u świń być może 

Komisja Europejska dla nas wprowadzi pewne ulgi w zakresie obrotu świniami. 

Bo do tej pory tak to jest, że mamy ograniczenia w tym zakresie. Nadal jest 

prowadzony odstrzał sanitarny. Z ostatnich doniesień przymierzamy się 

najprawdopodobniej do podpisywania umów z poszczególnymi kołami na tzw. 

odstrzały sanitarne jeszcze, ale jest to jeszcze w takiej perspektywie trochę 

czasu. Wzmożony nacisk nadal ciągle nad identyfikacją, rejestracją zwierząt. 

Jest tutaj sporo uchybień i w tym zakresie będziemy działali. Ilość zadań nam co 

roku się zwiększa. W dalszym ciągu akcja informacyjna w zakresie ASF. 

Rozprzestrzeniamy takie ulotki, które ostatnio przygotował Wojewódzki 

Inspektorat Weterynarii. Rozdajemy to w poszczególnych gminach i jeżeli są 

tam jakieś szkolenia to staramy się w nich uczestniczyć, w tej akcji takiej 

propagandowej zabezpieczenia gospodarstw przed wystąpieniem ASF”.   

 



14 
 

Przewodniczący Rady przekazał, że powyższe sprawozdanie analizowane 

było na posiedzeniu Komisji Polityki Społecznej w dniu dzisiejszym.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi. 

Pytań i uwag nie wniesiono.  

 Przewodniczący Rady przekazał, że w wyniku braku pytań i uwag 

„Sprawozdanie z realizacji zadań Inspekcji Weterynaryjnej na terenie powiatu 

suwalskiego w roku 2016” zostało przyjęte - załącznik Nr 6).   

 

Ad.10.  

Rozpatrzenie „Informacji o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie 

powiatu suwalskiego za 2016 rok”. 

 

Przewodniczący Rady poprosił Panią Inspektor Elżbietę Bednarko o kilka 

słów wprowadzenia do przedmiotowej informacji. 

 Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Suwałkach Pani Elżbieta 

Bednarko przekazała: „Powiatowa Stacja Sanitarno – Epidemiologiczna                      

w Suwałkach swoim działaniem obejmuje Miasto Suwałki i wszystkie Gminy na 

terenie Powiatu Suwalskiego. Zajmuje się ona oceną stanu sanitarnego i 

czynnikami, które mają istotny wpływ na zdrowie ludności. Do takich 

elementów należą: woda wykorzystywana do picia i na potrzeby gospodarcze, 

woda w kąpieliskach, odpady stałe i ścieki oraz sposób ich utylizacji, 

środowisko pracy dzieci i młodzieży  oraz pracy ludzi dorosłych, sfera usług 

socjalnych, zdrowotnych, gastronomicznych, żywność i jego jakość, 

zanieczyszczenia i występowanie chorób zakaźnych i zatruć. W każdym z 

nadzorowanych obiektów działalność inspekcji sanitarnej zmierzała do 

rozpoznania, a następnie eliminowania lub chociażby zminimalizowania 

zagrożeń zdrowia mieszkańców. Ogólnie ujmując rok 2016 i wcześniej 2015 

stan sanitarny powiatu suwalskiego jest dobry, zadowalający, nie mieliśmy 

żadnych zdarzeń kryzysowych, nie było zatruć masowych. Choroby zakaźne 

zdarzały się i nie mamy na to większego wpływu, nie były to takie choroby 

zakaźne groźne dla ogółu społeczeństwa. W roku 2016 był duży skok 

zachorowań na ospę wietrzną wśród dzieci. W wyniku kontroli sanitarnych  

wydaliśmy 47 decyzji, w tym 41 decyzji na oddział żywienia w zakładach 

obrotu żywnością i sklepach. Ogólnie ujmując woda wykorzystywana do picia 

spełniała swoje wymogi i nie było żadnych incydentów. Tak że zachęcam do 

picia wody z kranu, w ogóle w powiecie suwalskim mamy dobrą wodę. Od 

kilku lat już Główny Inspektor Sanitarny zachęca do picia wody z kranu w całej 

Polsce, w placówkach oświatowych, nie ma potrzeby kupowania wody 

butelkowanej, ponieważ woda jest systematycznie badana i spełnia wymogi co 

do jakości. W szkołach, w placówkach oświatowych stan ich jest zadowalający, 

jest dobry, nie wydaliśmy w 2016 r. żadnej decyzji administracyjnej. Także 

warunki dzieci i młodzieży są dobre. Warunki wypoczynku dzieci i młodzieży 

szkolnej, które podlegały nadzorowi, było 27 turnusów zgłoszonych, 100% 
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zostało skontrolowanych. W żadnej placówce wypoczynku nie stwierdzono 

nieprawidłowości”.  

Przewodniczący Rady przekazał, że powyższa informacja analizowana 

była na posiedzeniu Komisji Polityki Społecznej w dniu dzisiejszym.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi. 

Pytań i uwag nie wniesiono.  

 Przewodniczący Rady przekazał, że w wyniku braku pytań i uwag 

„Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie powiatu suwalskiego 

za 2016 rok” została przyjęta - załącznik Nr 7).   

 

Ad.11.  

Rozpatrzenie „Informacji z działalności Powiatowego Inspektoratu 

Nadzoru Budowlanego Powiatu Ziemskiego Suwałki w 2016 roku”. 

 

Przewodniczący Rady poprosił Pana Inspektora  Mirosława Szczesnego o 

kilka słów wprowadzenia do przedmiotowej informacji. 

Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego Powiatu Ziemskiego 

Suwałki Pan Mirosław Szczesny przekazał: „Panie Przewodniczący, Panie 

Starosto, Szanowni Państwo, Szanowni Radni, w 2016 roku Powiatowy 

Inspektorat Nadzoru Budowlanego wykonywał zadania związane z działalnością 

budowlaną oraz przestrzeganie przepisów prawa budowlanego na terenie 

powiatu suwalskiego. Były to głównie zadania kontrolne w których Powiatowy 

Inspektor sprawuje nadzór nad inwestorami, właścicielami bądź zarządcami 

obiektów budowlanych w zakresie przestrzegania przepisów ustawy - Prawo 

budowlane od momentu rozpoczęcia robót budowlanych związanych  

z realizacją określonego obiektu, aż do jego rozbiórki. W 2016 roku najczęściej 

załatwiane były sprawy związane z rozpatrywaniem skarg i wniosków, 

rozpoczynaniem i zakańczaniem budowli. Na bieżąco też obsługiwani byli 

mieszkańcy naszego powiatu w zakresie udzielania i kompetencji Inspektoratu. 

Poza działalnością w siedzibie prowadzona była także działalność inspekcyjno – 

kontrolna w terenie, która obejmowała między innymi: kontrolę budowli, 

realizowanych na podstawie pozwolenia na budowę bądź zgłoszenia, kontrole 

użytkowanych obiektów budowlanych w zakresie prowadzenia książki obiektu 

budowlanego, poddawania tych obiektów i wszystkich właścicieli okresowym 

szkoleniom stosownie do przepisów prawa budowlanego, kontrole w zakresie 

utrzymania obiektów budowlanych we właściwym stanie technicznym i 

estetycznym a także kontrole obowiązkowe, kontrole legalności zabudowy na 

terenach chronionych, jak również kontrole przeprowadzane w ramach akcji np. 

„Bezpieczne wakacje” , bądź kontrole nakazane przez Głównego Inspektora 

Nadzoru Budowlanego np. w zakresie instalacji gazowej. W oparciu o 

przeprowadzone ustalenia z tych kontroli wszczynane były i prowadzone 

postępowania administracyjne. W przypadku samowoli budowlanej, były to 

postępowania tzw. legalizacyjne, natomiast w przypadku istotnego odstąpienia 
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od warunków pozwolenia na budowę – postępowania naprawcze, albo też 

postępowania mające na celu usunięcie nieprawidłowości występujących                    

w obiektach budowlanych. Postępowania te kończone były wydawaniem 

decyzji. W 2016 roku łącznie przeprowadziliśmy 314 kontroli, w tym 128 

kontroli budowli, 24 kontrole obowiązkowe, 67 kontroli obiektów w 

użytkowaniu. Przeprowadzone zostały też oględziny, a było ich 76. Ta liczba 

może nie jest imponująca, ale wiąże się z tym, że każda kontrola, każde 

oględziny, to nie jest tylko prawda, że dokona się oględzin, ale trzeba spisać, 

dokonać pomiaru, spisać stosowny protokół, sporządzić materiał fotograficzny a 

także odebrać wyjaśnienia od inwestorów bądź właścicieli tych obiektów. 

Wiadomo, że w przypadku wydania decyzji zobowiązani jesteśmy do jej 

egzekwowania, a że wielu zobowiązanych uchyla się od obowiązków 

nałożonych decyzją to w takim przypadku prowadzimy postepowanie 

egzekucyjne zmierzające do wyegzekwowania nałożonych obowiązków. 

Ponadto za naruszenia w zakresie przepisów prawa budowlanego inspektorat 

nakłada mandaty bądź inne kary. Z tego też względu osoby, podmioty  te są 

niezadowolone z otrzymanych kar i wiadomo wówczas piszą skargi.  

W większości są to skargi bezzasadne. Ponadto w przypadku samowoli 

budowlanej to wnioski kierujemy do prokuratury. Może taka moja uwaga na 

koniec, że w dalszym ciągu Inspektoraty Nadzoru Budowlanego są 

niedoszacowane, nie tylko nasz, ale wszystkie w całej Polsce, w zakresie 

otrzymywanych dotacji jak również etatów. W dużym stopniu to ogranicza 

możliwość pracy dla Inspektoratu a w szczególności przy przeprowadzaniu 

regularnych kontroli w terenie, co pozwoliłoby na ewentualne zmniejszenie 

liczby samowoli budowlanych, które na naszym terenie utrzymuje się na tym 

samym poziomie”. 

Przewodniczący Rady przekazał, że powyższa informacja analizowana 

była na posiedzeniu Komisji Promocji i Rozwoju Powiatu w dniu 25 maja br. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi. 

Pytań i uwag nie wniesiono.  

 Przewodniczący Rady przekazał, że w wyniku braku pytań i uwag 

„Informacja z działalności Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego 

Powiatu Ziemskiego Suwałki w 2016 roku” została przyjęta (pismo znak: 

PNB.034.2.17  z dn. 29.03.2017 r. - załącznik Nr 8).   

 

Ad.12.  

Rozpatrzenie „Sprawozdania z realizacji Programu współpracy Powiatu 

Suwalskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3  ustawy o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie za rok 2016”.  
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Przewodniczący Rady poprosił Naczelnika Wydziału Programowania, 

Inwestycji i Rozwoju o kilka słów wprowadzenia do przedmiotowego 

sprawozdania. 

Naczelnik Wydziału Programowania, Inwestycji i Rozwoju Konrad 

Charmuszko przekazał: „Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, postaram 

się krótko o tym powiedzieć, podsumowaliśmy rok 2016 i jak co roku okazało 

się, że współpraca z organizacjami pozarządowymi miała taki wymiar i 

finansowy  i pozafinansowy. Ten wymiar finansowy to 91.000 zł przekazanych 

na funkcjonowanie organizacji pozarządowych, ale to już jakby na takie 

konkretne cele, jak realizacja zadań. Pierwszy sposób wyłonienia organizacji do 

realizacji zadań to był tryb konkursowy i tutaj dwa zadania w tym trybie były 

ogłoszone, pierwsze zadanie to była organizacja imprez sportowych na terenie 

powiatu suwalskiego. Tutaj to zadanie realizowały Ludowe Zespoły Sportowe w 

Suwałkach, na to zadanie przekazano 26.000 zł, natomiast drugim zadaniem 

była organizacja nieodpłatnej pomocy prawnej i na to zadanie przekazano 

60.726 zł. Natomiast w trybie konkursowym były realizowane dwa zadania: 

tradycyjnie jak co roku obchody w roku 2016 odbyła się 51 rocznica 

upamiętnienia ofiar Obławy Augustowskiej i na to zadanie przekazaliśmy 2.500 

zł i zimowy bieg o puchar Dyrektora Suwalskiego Parku Krajobrazowego – 

2.010 zł. Natomiast w wymiarze niefinansowym też jest zainteresowanie tj. 

współpraca pomiędzy organizacjami, można powiedzieć, że każda jednostka 

powiatowa miała w jakimś tam momencie do czynienia z organizacjami 

pozarządowymi. Co najmniej piętnaście organizacji zaangażowało się we 

współpracę z powiatem w 2016 r. Dziękuję”.  

Przewodniczący Rady przekazał, że powyższe sprawozdanie analizowane 

było na posiedzeniu Komisji Promocji i Rozwoju Powiatu w dniu 25 maja br. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi. 

Pytań i uwag nie wniesiono.  

 Przewodniczący Rady przekazał, że w wyniku braku pytań i uwag 

„Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Powiatu Suwalskiego  

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami wymienionymi w art. 

3 ust. 3  ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za rok  

2016” zostało przyjęte - załącznik Nr 9).   

  

Ad.13.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie oceny stanu bezpieczeństwa 

przeciwpożarowego i zabezpieczenia przeciwpowodziowego Powiatu 

Suwalskiego. 

 

Przewodniczący Rady poprosił Sekretarza Powiatu o kilka słów 

wprowadzenia do przedmiotowego projektu uchwały. 

Sekretarz Powiatu Cezary Grzegorz Zwoliński przekazał: „Panie 

Przewodniczący, Szanowni Państwo, do kompetencji Rady Powiatu należy 
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dokonanie oceny stanu bezpieczeństwa przeciwpożarowego i zabezpieczenia 

przeciwpowodziowego. Dane dotyczące tego stanu zostały ujęte przez Pana 

Komendanta Państwowej Straży Pożarnej w Suwałkach w dokumencie: 

„Informacja o stanie bezpieczeństwa Powiatu Suwalskiego w zakresie ochrony 

przeciwpożarowej”, w dokumencie Wojewody Podlaskiego: „Ocena stanu 

bezpieczeństwa przeciwpowodziowego Województwa Podlaskiego” oraz  

w dokumentach Krajowego Zarządu Gospodarki Wodnej: „Mapa zagrożeń 

przeciwpowodziowych” i „Mapa ryzyk powodziowych”. Zarząd Powiatu  

po przeanalizowaniu tych dokumentów wystąpił do Rady Powiatu z prośbą  

o dokonanie pozytywnej oceny stanu bezpieczeństwa przeciwpożarowego i 

zabezpieczenia przeciwpowodziowego. W imieniu Zarządu Powiatu proszę o 

przyjęcie projektu uchwały o przedłożonej treści”.  

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały  

oraz uzasadnienie Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami. Dodał,  

że projekt uchwały opiniowany był przez Komisję Polityki Społecznej w dniu 

dzisiejszym. 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Zbigniew Kleszczewski 

poinformował, iż Komisja w dniu 26 maja br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 10). 

 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

oceny stanu bezpieczeństwa przeciwpożarowego i zabezpieczenia 

przeciwpowodziowego Powiatu Suwalskiego: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XXVI/153/17 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 26 maja  

2017 r. w sprawie oceny stanu bezpieczeństwa przeciwpożarowego                             

i zabezpieczenia przeciwpowodziowego Powiatu Suwalskiego została podjęta 

jednogłośnie (załącznik Nr 11). 

 

Ad.14.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie projektu uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych                       

do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe 
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oraz ustalenia sieci szkół ponadpodstawowych na terenie powiatu 

suwalskiego, na okres od dnia 1 września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 2019 r.  

 

Przewodniczący Rady poprosił Pana Wicestarostę o kilka słów 

wprowadzenia do przedmiotowego projektu uchwały. 

Wicestarosta Witold Kowalewski przekazał: „jak Państwo pamiętacie  

23 marca br. Rada Powiatu podjęła uchwałę w sprawie sieci szkół 

ponadgimnazjalnych na terenie powiatu suwalskiego. W uchwale tej był zapis, 

że funkcjonuje Liceum Ogólnokształcące w Przerośli w Zespole Szkół 

Ogólnokształcących. Dzień później 24 marca br. Rada Gminy w Przerośli 

podjęła uchwałę w sprawie likwidacji tego liceum. Dlatego też dostosowujemy 

nową sieć do warunków stanu faktycznego i dlatego przedkładamy projekt 

uchwały w powyższej sprawie. Pomimo tego, że to jest tylko jak gdyby 

skreślenie Liceum Ogólnokształcącego, potrzebne są opinie Podlaskiego 

Kuratora Oświaty jak również Związków Zawodowych, o które po podjęciu 

uchwały niezwłocznie wystąpimy. W imieniu Zarządu Powiatu proszę Wysoką 

Radę o podjęcie powyższej uchwały. Dziękuję bardzo”. 

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały  

oraz uzasadnienie Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami. Dodał,  

że projekt uchwały opiniowany był przez Komisję Promocji i Rozwoju Powiatu 

w dniu 25 maja br. oraz Komisję Finansową i Komisję Polityki Społecznej  

w dniu dzisiejszym.  

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Promocji  

i Rozwoju Powiatu o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Promocji i Rozwoju Powiatu Artur Łuniewski 

poinformował, iż Komisja w dniu 25 maja br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 12). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowej 

o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Finansowej Zbigniew Mackiewicz 

poinformował, iż Komisja w dniu 26 maja br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 13). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Zbigniew Kleszczewski 

poinformował, iż Komisja w dniu 26 maja br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 14). 

 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
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Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie dostosowania sieci szkół 

ponadgimnazjalnych  do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą – 

Prawo oświatowe oraz ustalenia sieci szkół ponadpodstawowych na terenie 

powiatu suwalskiego, na okres od dnia 1 września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 

2019 r.  

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XXVI/154/17 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 26 maja  

2017 r. w sprawie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych do nowego ustroju szkolnego, 

wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe oraz ustalenia sieci szkół 

ponadpodstawowych na terenie powiatu suwalskiego, na okres od dnia                       

1 września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 2019 r. została podjęta jednogłośnie 

(załącznik Nr 15). 

 

Ad.15.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu  

na 2017 rok. 
 

Przewodniczący Rady poprosił Panią Skarbnik Powiatu o kilka słów 

wprowadzenia do przedmiotowego projektu uchwały. 

Skarbnik Powiatu Ewa Kamińska przekazała: „Panie Przewodniczący, 

Szanowni Państwo, w przygotowanym projekcie uchwały Rady Powiatu  

w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2017 rok głównymi proponowanymi 

zmianami wpływającymi na wielkość budżetu są: zwiększenie planu dochodów 

o kwotę 70.552 zł w związku z ostatecznym rozliczeniem projektu „Aktywna 

młodzież ożywia zabytki”, zmniejszenie planu dochodów i wydatków o kwotę 

1.075 zł w związku z waloryzacją wydatków na wypłatę ekwiwalentów  

za prowadzenie upraw leśnych, zwiększenie planu dochodów i wydatków  

o kwotę 379.800 zł w związku z pismem Ministra Rozwoju i Finansów 

przyznającą środki z rezerwy subwencji ogólnej na dofinansowanie inwestycji 

drogowej „przebudowa mostu przez rzekę Czarna Hańcza w m. Czerwony 

Folwark” oraz zwiększenie planu dochodów i wydatków o kwotę 314 zł w 

związku ze zwiększoną ilością przyjętych do placówki opiekuńczo – 

wychowawczej dzieci z terenu innych powiatów. Po dokonanych zmianach 

budżet powiatu po stronie dochodów i wydatków wzrośnie o kwotę 764.352 zł, 

deficyt pozostaje bez zmiany i wynosi 1.152.749 zł”. 

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały  

oraz uzasadnienie Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami. Dodał,  
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że projekt uchwały opiniowany był przez Komisję Promocji i Rozwoju Powiatu 

w dniu 25 maja br. oraz Komisję Finansową i Komisję Polityki Społecznej  

w dniu dzisiejszym.  

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Promocji  

i Rozwoju Powiatu o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Promocji i Rozwoju Powiatu Artur Łuniewski 

poinformował, iż Komisja w dniu 25 maja br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 16). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowej 

o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Finansowej Zbigniew Mackiewicz 

poinformował, iż Komisja w dniu 26 maja br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 17). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Zbigniew Kleszczewski 

poinformował, iż Komisja w dniu 26 maja br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 18). 

 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

zmian w budżecie powiatu na 2017 rok: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XXVI/155/17 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 26 maja  

2017 r. w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2017 rok została podjęta 

jednogłośnie (załącznik Nr 19). 

 

Ad.16.  

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Suwalskiego na lata 

2017 – 2025. 

 

Przewodniczący Rady przekazał: „projekt powyższej uchwały jest 

konsekwencją zmian w budżecie którą dokonaliśmy przed chwilą. Czy Pani 

Skarbnik chciałaby coś dodać?” 
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Skarbnik Powiatu Ewa Kamińska przekazała: „chciałabym tylko 

dopowiedzieć, że wskaźnik spłaty zobowiązań spełnia warunki art. 243 ustawy o 

finansach publicznych”. 

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały  

oraz uzasadnienie Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami. Dodał,  

że projekt uchwały opiniowany był przez Komisję Promocji i Rozwoju Powiatu 

w dniu 25 maja br. oraz Komisję Finansową i Komisję Polityki Społecznej  

w dniu dzisiejszym.  

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Promocji  

i Rozwoju Powiatu o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Promocji i Rozwoju Powiatu Artur Łuniewski 

poinformował, iż Komisja w dniu 25 maja br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 20). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowej 

o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Finansowej Zbigniew Mackiewicz 

poinformował, iż Komisja w dniu 26 maja br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 21). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Zbigniew Kleszczewski 

poinformował, iż Komisja w dniu 26 maja br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 22). 

 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Suwalskiego na lata 2017 – 2025. 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XXVI/156/17 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 26 maja  

2017 r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Suwalskiego na lata 2017 – 2025 została podjęta 

jednogłośnie (załącznik Nr 23). 
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Ad.17.  

Rozpatrzenie informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy 

Finansowej  wraz z wykazem przedsięwzięć na lata 2016 – 2025 za 2016 

rok. 

Przewodniczący Rady poprosił Panią Skarbnik Powiatu o kilka słów 

wprowadzenia do przedmiotowego punktu porządku obrad. 

Skarbnik Powiatu Ewa Kamińska przekazała: „Panie Przewodniczący, 

Szanowni Państwo, Wieloletnia Prognoza Finansowa za 2016 r. obejmuje lata 

2016 – 2025 w związku z tym, że okres zakończenia spłaty zobowiązań jest  

w roku 2025. Planowane dochody i wydatki powiatu suwalskiego zachowują 

prawidłową relację w całym okresie przedstawionej prognozy. Wskaźnik spłaty 

zobowiązań nie przekracza dopuszczalnej wartości artykułu 243 ustawy  

o finansach publicznych. W roku 2013 wynosił on 3,67 przy dopuszczalnym 

wskaźniku w oparciu o plan za trzy kwartały 8,43,dziękuję”.  

 Przewodniczący Rady przekazał, że powyższą informację Państwo Radni 

otrzymali. Przedstawiona informacja była przedmiotem posiedzenia Komisji 

Rewizyjnej w dniu 27 kwietnia br., Komisji Promocji i Rozwoju Powiatu w dniu 

25 maja br. oraz Komisji Finansowej i Komisji Polityki Społecznej w dniu 

dzisiejszym.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi. 

Pytań i uwag nie wniesiono.  

 Przewodniczący Rady przekazał, że w wyniku braku pytań i uwag 

„Informacja o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej  wraz  

z wykazem przedsięwzięć na lata 2016 – 2025 za 2016 rok” została przyjęta 

(powyższa  informacja stanowi załącznik nr 12 do uchwały Nr LXXXV/270/2017 

Zarządu Powiatu w Suwałkach z dnia 14.03.2017 r. w sprawie przyjęcia 

sprawozdania z wykonania budżetu powiatu za 2016 rok). 

 

Ad.18.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego za 2016 rok  wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

powiatu za 2016 rok.    

 

 Przewodniczący Rady przekazał, że Zarząd Powiatu w Suwałkach w dniu 

15 marca br. przedłożył Radzie Powiatu sprawozdanie z wykonania budżetu 

powiatu za 2016 r. oraz  informację o stanie mienia komunalnego powiatu 

(pismo znak: ORG.300.1.2017.EK z dn. 14.03.2017 r.  – załącznik Nr 24) 

natomiast w dniu 10  kwietnia br. sprawozdanie finansowe obejmujące dwa 

bilanse, sporządzone na dzień 31.12.2016 r. (pismo znak: WFB.3035.20.2017 z 

dn. 10.04.2017 r. – załącznik Nr 25). Powyższe dokumenty Państwo Radni 

otrzymali.  

Przewodniczący Rady poprosił Pana Starostę o kilka słów wprowadzenia. 
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 Starosta Szczepan Ołdakowski przekazał: „Panie Przewodniczący, 

Szanowna Rado, Szanowni Goście, tak jak co roku Zarząd Powiatu składa 

sprawozdanie z wykonania budżetu i również w tym roku chcę Państwu kilka 

danych przedstawić dotyczących realizacji budżetu w roku ubiegłym. Jedna taka 

ogólna konkluzja to był to rok dla Powiatu nie łatwy, z tego względu, że był to 

rok, gdzie nie było możliwości pozyskiwania większej ilości środków 

zewnętrznych, zwłaszcza środków unijnych. Jeszcze nie ruszyły nabory 

wniosków do programów dostępnych dla powiatu, jeśli chodzi o Regionalny 

Program Operacyjny i innych z nowej perspektywy finansowej, dlatego tych 

środków unijnych było nie wiele. W związku z tym dochody powiatu w roku 

ubiegłym były niższe niż w roku poprzednim i zamknęły się na koniec roku 

kwotą 27.941,816 zł. Nie zrealizowaliśmy w pełni planu dochodów ze względu 

na to, że jedno zadanie dotyczące inwestycji drogowej zostało przesunięte  

na rok 2017 i deklarowana przez Gminę Szypliszki dotacja również przeszła na 

następny rok. Nie mniej jednak muszę tutaj jeszcze kilka słów powiedzieć 

charakterystycznych dla dochodów budżetu powiatu suwalskiego, co roku to 

powtarzam i to jest taka prawda, że gro dochodów jakimi powiat dysponuje są 

subwencje i dotacje. Stanowią one ponad 70 % wszystkich dochodów. Dochody 

własne to jest kwota niecałe 4 mln zł, więc jest to taki obraz naszych możliwości 

działania poza obligatoryjne zadania jakie mamy do realizacji. Jeszcze jedna 

charakterystyczna cecha to staramy się zawsze planować budżet zrównoważony 

i zachowywać dyscyplinę finansów publicznych. Wydatki w związku z tym są 

tez nie wiele wyższe, zaplanowaliśmy na kwotę prawie 30.500.000 zł  

a wydatkowaliśmy na koniec roku 28.168.319 zł. Uzyskaliśmy nadwyżkę 

operacyjną, czyli dochody bieżące powiatu w tym roku były wyższe od 

wydatków bieżących i dzięki temu planowany deficyt jaki zakładaliśmy, że 

będzie wynosił około 2 mln zł udało się nam ograniczyć do nieco ponad 200.000 

zł. Dzięki temu właśnie możemy w tym roku swobodnie dysponować środkami i 

realizować zadania. Oczywiście interesują nas zadania takie prorozwojowe czyli 

inwestycje, jakie realizujemy, i jakie są niezbędne do realizacji. W ubiegłym 

roku również tutaj w mniejszej skali realizowaliśmy zadania. W zakresie 

inwestycji wydaliśmy ponad 4 mln zł na zadania inwestycyjne. To tylko 

14,5%wydatków budżetowych. Bywały takie lata, że przekraczaliśmy nawet  

25 % wydatków na zadania inwestycyjne. Niestety, tak jak powiedziałem  

te możliwości pozyskiwania  środków z zewnątrz były ograniczone. Ale 

realizowaliśmy zadania z zakresu przebudowy dróg powiatowych jest to kwota 

prawie 3.500.000 zł, budowa budynku garażowego w Zarządzie Dróg 

Powiatowych, wydaliśmy 117.000 zł. W tym roku ta inwestycja jest 

kontynuowana i będzie zakończona. Również wydaliśmy, może to są 

symboliczne pieniądze ale środki na zakup sprzętu – aparatu 

ultrasonograficznego dla Wojewódzkiego Szpitala Zespolonego w Suwałkach – 

jest to kwota 86.000 zł, zakupiliśmy oprogramowanie do prowadzenia baz 

danych, ewidencji gruntów i budynków prawie za 170.000 zł, zakupiliśmy 
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środek transportu dla Starostwa Powiatowego. Są to takie pierwsze zadania, 

które realizowaliśmy. Żebyście Państwo może sobie przypomnieli jakie zadania 

drogowe realizowaliśmy tak po krótce przedstawię m.in. przebudowa drogi 

powiatowej w miejscowości Jeleniewo, tam zalewało po prostu posesje  i 

musieliśmy ją przebudować, przebudowaliśmy drogi powiatowe Wiżajny – 

Smolniki – Sidory czyli praktycznie od drogi powiatowej do samych Smolnik i 

przez Smolniki jest już zmodernizowana droga. Tutaj partycypowały oprócz nas 

inne podmioty m.in. Gmina Rutka – Tartak i również Nadleśnictwo Suwałki. 

Przebudowaliśmy drogę w Gminie Filipów: Garbas – Mieruniszki. Następne 

duże zadanie jak na powiat to budowa nowego mostu na rzece Rospudzie  

w miejscowości Sucha Wieś – jest to kwota 1.306.000 zł, tutaj również 

partycypowały oprócz powiatu Gmina Raczki i Nadleśnictwo Szczebra. 

Również opracowywaliśmy szereg dokumentacji technicznej na kolejne 

modernizacje dróg, nie będę ich wymieniał, ale jest ich sporo. Niektóre zadania 

właśnie dzięki temu, że mieliśmy dokumentację w tym roku możemy 

realizować, chociażby drogę do Płociczna wraz ze ścieżką rowerową, czy też 

ulicę Południową w Raczkach. Tak że te zadania, to są konkretne zadania, które 

zostały zrealizowane, myślę, że dalej będziemy kontynuowali. Tak jak mówiłem 

deficyt został ograniczony z 2 mln zł do 226.000 zł. Posiadamy oczywiście 

zobowiązania, dług, który wynosił na koniec roku 5.400.000 zł, są to kredyty 

zaciągnięte na zadania inwestycyjne oraz obligacje. Następnie taka ważna 

informacja to to, że powiat nie posiadał zobowiązań wymagalnych na koniec 

roku i oczywiście majątek się nam powiększył. Tutaj muszę powiedzieć, że 

wartość tego majątku wynosiła prawie 111 mln zł, majątek o kilkaset tysięcy 

wzrósł ze względu m.in. na pozyskanie nowych odcinków, czy działek w które 

uporządkowały sprawy pasów drogowych, pozyskaliśmy drogę wojewódzką na 

rzecz powiatu do wyremontowania. Również tutaj było szereg zakupów majątku 

ruchomego m.in. tak jak mówiłem samochód służbowy, czy też sprzęt w 

Zakładzie Aktywności Zawodowej Sowa w Lipniaku i szereg innych. Wydaje 

mi się, że tak dość szczegółowo omówiłem to sprawozdanie z wykonania 

budżetu. Jeszcze jedno może taki wskaźnik, jeżeli chodzi o dochody własne to 

stanowią one u nas 14 % a w przeliczeniu tych dochodów na jednego 

mieszkańca jest to kwota 109 zł na jednego mieszkańca dochodów własnych. 

Gdybyśmy wszystkie dochody zrealizowane przeliczyli to byłaby to kwota 776 

zł na mieszkańca, tym czasem np. w Mieście Suwałki jest to 10 razy więcej. 

Tutaj na mapie Polski należymy do tej grupy powiatów najbiedniejszych, tak że 

to też trzeba mieć na uwadze. I takie dane są np. podawane przez Krajową Radę 

RIO. Wydaje mi się, że gospodarowaliśmy rozsądnie, tutaj Pani Skarbnik 

prowadziła taką politykę oszczędnościową, dzięki temu ten deficyt został 

ograniczony, teraz mamy większą swobodę realizacji budżetu w tym roku. Te 

wskaźniki które z Wieloletniej Prognozy Finansowej muszą się zgadzać, 

żebyśmy uzyskali pozytywne opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej  zawsze 

wychodziły. To nam po prostu ułatwiało działalność. Wielokrotnie ten budżet 
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był w ciągu roku zmieniany, tutaj dzięki zrozumieniu Radnych Powiatu zdołało 

się tak optymalnie dostosowywać do potrzeb, żeby wszystkie zadania narzucone 

na powiat i nie tylko i te, które chcieliśmy realizować były realizowane  

w jakimś przyzwoitym stopniu, dziękuję”.   

 Przewodniczący Rady przekazał: „ja myślę, że co sesję mieliśmy jakąś 

informację, i na Komisjach, cały czas że tak powiem byliśmy współautorami 

uczestniczącymi w kształtowaniu tego budżetu i doskonale zdajemy sobie 

sprawę jakie były uwarunkowania tego budżetu”. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi do sprawozdania  

z wykonania budżetu powiatu za 2016 r. 

 Pytań i uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący Rady przekazał, że uchwała RIO w sprawie wyrażenia 

opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu w Suwałkach sprawozdaniu  

z wykonania budżetu za 2016 r. wpłynęła w dniu 4 kwietnia 2017 r., którą 

Państwo Radni również otrzymali (kserokopia uchwały Nr RIO.V-00321-9/17 z 

dn. 3.04.2017 r. - załącznik Nr 26).  

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Zarząd 

Powiatu w Suwałkach sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2016 r. Dodał,  

że Komisja Rewizyjna w dniu 27 kwietnia br. rozpatrywała sprawozdanie 

finansowe, sprawozdanie z wykonania budżetu powiatu za 2016 r. wraz z opinią 

RIO o tym sprawozdaniu a także informację o stanie mienia komunalnego 

powiatu i zatwierdziła powyższe sprawozdania oraz przedmiotową informację.  

Z uchwałami Komisji Rewizyjnej w tej sprawie Państwo Radni zostali 

zapoznani na posiedzeniach Komisji Rady (uchwały Komisji Rewizyjnej Nr  

15/25/17, Nr 15/26/17, Nr 15/27/17 z dn. 27.04.2017 r. – załącznik Nr 27,  

Nr 28, Nr 29).  

 Przewodniczący Komisji przekazał, iż w związku z tym, że ustawa  

o finansach publicznych nałożyła na organ stanowiący jednostki samorządu 

terytorialnego obowiązek łącznego rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu powiatu za 2016 r. 

przygotowany został projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego za 2016 r. wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu powiatu za 2016 r. którego treść Państwo Radni otrzymali. 

 Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały 

opiniowany był przez Komisję Promocji i Rozwoju Powiatu w dniu 25 maja br., 

Komisję Finansową i Komisję Polityki Społecznej w dniu dzisiejszym. 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Promocji  

i Rozwoju Powiatu o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Promocji i Rozwoju Powiatu Artur Łuniewski 

poinformował, iż Komisja w dniu 25 maja br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 30). 
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Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowej 

o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Finansowej Zbigniew Mackiewicz 

poinformował, iż Komisja w dniu 26 maja br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 31). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Zbigniew Kleszczewski 

poinformował, iż Komisja w dniu 26 maja br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 32). 

 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2016 rok  wraz ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu powiatu za 2016 rok:   

  

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XXVI/157/17 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 26 maja  

2017 r. w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2016 rok  wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu powiatu za 2016 rok została podjęta 

jednogłośnie (załącznik Nr 33). 

 

Ad.19.  

Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu  

w Suwałkach. 

 

 Przewodniczący Rady przekazał, że Komisja Rewizyjna na posiedzeniu  

w dniu 27 kwietnia br. po rozpatrzeniu sprawozdania finansowego, 

sprawozdania  z wykonania budżetu powiatu za 2016 r. wraz z opinią RIO   

o tym sprawozdaniu oraz informacji o stanie mienia komunalnego powiatu, 

opracowała opinię Komisji z wykonania budżetu powiatu za 2016 r. oraz 

wniosek w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu w Suwałkach z tytułu 

wykonania budżetu powiatu za 2016 r. i przedłożyła je Radzie Powiatu w dniu  

27 kwietnia br. Państwo Radni powyższe materiały otrzymali (pismo znak: 

BRP.300.1.2017  z dn. 27.04.2017 r.  – załącznik Nr 34)  
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Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej  

o odczytanie uchwały Komisji w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu  

z tytułu wykonania budżetu powiatu za 2016 r.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Szwengier odczytał 

uchwałę Komisji Rewizyjnej z dnia 27 kwietnia br. w sprawie absolutorium dla 

Zarządu Powiatu  z tytułu wykonania budżetu powiatu za 2016 r.  

Przewodniczący Rady przekazał, że uchwała RIO w sprawie wyrażenia 

opinii o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady Powiatu w Suwałkach 

wniosku w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu absolutorium za 2016 r. 

wpłynęła w dniu 8 maja br. i Państwo Radni również tą opinię otrzymali 

(uchwała Nr RIO.V-00322-11/17 z dn. 5.05.2017 r. - załącznik Nr 35). 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Komisję 

Rewizyjną Rady Powiatu w Suwałkach wniosku w sprawie udzielenie 

Zarządowi Powiatu w Suwałkach absolutorium za 2016 r. 

Przewodniczący Rady przekazał, że przygotowany został projekt uchwały 

w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu w Suwałkach który opiniowany 

był przez poszczególne Komisje: Komisję Promocji i Rozwoju Powiatu w dniu 

25 maja br., Komisję Finansową i Komisję Polityki Społecznej w dniu 

dzisiejszym. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Promocji  

i Rozwoju Powiatu o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Promocji i Rozwoju Powiatu Artur Łuniewski 

poinformował, iż Komisja w dniu 25 maja br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 36). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowej 

o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Finansowej Zbigniew Mackiewicz 

poinformował, iż Komisja w dniu 26 maja br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 37). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Zbigniew Kleszczewski 

poinformował, iż Komisja w dniu 26 maja br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 38). 

 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
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Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

absolutorium dla Zarządu Powiatu w Suwałkach. 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XXVI/158/17 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 26 maja  

2017 r. w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu w Suwałkach  została 

podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 39). 

 

 Przewodniczący Rady przekazał serdeczne gratulacje dla Zarządu 

Powiatu z tytułu uzyskanego absolutorium. 

 Starosta Szczepan Ołdakowski przekazał: „Szanowni Państwo, pragnę w 

imieniu Zarządu Powiatu serdecznie podziękować całej Radzie za obdarzenie 

nas zaufaniem i udzielenie absolutorium, docenienie tych prac, które 

prowadziliśmy, ale tak jak zwykle podkreślam budżet to myśmy wszyscy tu 

zrealizowali, nie tylko Zarząd i należą się słowa podziękowania i uznania całej 

Radzie i nie tylko Radzie, bo większość tutaj uczestników przyczyniała się do 

tego, żeby ten budżet był realizowany. Mam na myśli tutaj zarówno Panią 

Skarbnik jak i cały zespół Wydziału Finansowego, który czuwał nad właściwym 

rozdysponowaniem środków i gromadzeniem, odpowiednim księgowaniu tego 

wszystkiego, żeby potem nie było żadnych problemów, ale też naszym 

wydziałom i jednostkom, które ten budżet realizowały, realizowały konkretne 

przedsięwzięcia, konkretne zadania, szukali możliwości finansowej poza 

budżetem i znajdowały często, może nie w takich ilościach, jakby się nam 

marzyło, ale takie działania były prowadzone. Wydaje mi się, że w tym roku te 

nasze doświadczenia zaowocują lepszymi efektami. Dziękuje również 

wszystkim jednostkom, które z nami współpracują, mam na myśli służby, 

inspekcje, straże z którymi realizujemy zadania zwłaszcza w zakresie 

zarządzania kryzysowego i w innych sytuacjach. Za dobrą współpracę dziękuję 

w imieniu Zarządu Powiatu, za zrozumienie naszej sytuacji. My staramy się 

Wam pomagać w miarę swoich możliwości, Wy nie zgłaszacie nadmiernych 

oczekiwań znając naszą sytuację i to świadczy o dobrej współpracy i 

wzajemnym szacunku. Wydaje mi się, że powiat mógłby mieć lepsze 

osiągnięcia, lepsze możliwości finansowe, ale od początku w zasadzie po 

ustanowieniu powiatów niestety nie udało się nigdy przekonać władz 

centralnych, żeby dokończyć tą reformę powiatową i wyposażyć właśnie 

powiaty w odpowiednie środki finansowe, żeby można było swobodnie 

realizować wszystkie zadania w pełni i prowadzić działalność prorozwojową  

w takim zakresie w jakim oczekują mieszkańcy a wydaje mi się, że w takim 

zakresie w jakim oczekują mieszkańcy. A wydaje mi się, że tak jak gminy 

załóżmy powiat też powinien mieć władztwo podatkowe, żeby mógł kreować 
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swoją politykę  dochodową przynajmniej w jakimś stopniu. Niestety. Pomimo 

wielu naszych tutaj postulatów i stanowisk i Związku Powiatów Polskich no 

niestety Parlament jakoś nie bardzo chce się do tego przychylić, mimo, że wielu 

samorządowców tam trafia, do Sejmu, do Parlamentu i potem szybko 

zapominają skąd wyszli. To jest według mnie trochę przykre, a tworzymy tą 

wspólnotę obywatelską, lokalną, która potrafi się sama rządzić, potrafi 

gospodarować dobrze swoimi zasobami, potrafi również kreować rozwój i 

potrafi zaspokajać potrzeby mieszkańców. To tyle takiej mojej refleksji z okazji 

udzielonego absolutorium, ale też z okazji jutrzejszego święta samorządów. Tak 

z perspektywy mojej działalności w samorządach już piętnastoletniej wydaje mi 

się, marzy mi się, żeby przyszły lepsze czasy. Dziękuje bardzo.” 

 Przewodniczący Rady przekazał: „dziękuję Panie Starosto, jedno jest 

naprawdę pocieszające, że w takich trudnych sytuacjach samorząd powiatowy 

jednak sobie radzi, nie to że się zastanawiamy, czy przychodzimy  na sesję i 

zastanawiamy się, czy następnym razem powinniśmy  przychodzić  i w zgodzie, 

to jest chyba ważne dzisiaj, to co słyszymy dzisiaj i to co się wylewa na nas  

z różnych środków masowego przekazu”.      

 

Ad.20  

Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

  

Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie wolnych wniosków  

i oświadczeń.  

Przewodniczący Rady przekazał, że kolejna sesja tym razem 

przedwakacyjna planowana jest na dzień 29 czerwca br.  

Starosta Szczepan Ołdakowski przekazał: „chcę poinformować Państwa,  

iż w dniach 11 i 12 maja miało miejsce Zgromadzenie Ogólne Związku 

Powiatów Polskich w Kołobrzegu. Tam zostało przyjętych kilka stanowisk, ja 

tylko zacytuję tytuły tych stanowisk bo Państwo znajdziecie treść tych 

stanowisk na stronie Związku Powiatów Polskich a jeżeli ktoś ze chce to ja 

mogę udostępnić tak jak poprzednio. I tak: stanowisko w sprawie przyjęcia karty 

samorządności to ja już Państwu przekazałem na poprzedniej sesji, stanowisko 

w sprawie roli powiatu w zapewnieniu bezpieczeństwa obywateli, stanowisko w 

sprawie roli samorządu powiatowego w systemie oświaty, stanowisko w sprawie 

finansowania ze środków Funduszu Pracy tych zadań, które realizują powiatowe 

urzędy pracy, bo kończy się okres kiedy była podjęta decyzja rządu o 

dofinansowaniu funkcjonowania doradców zawodowych w powiatowym 

urzędzie pracy, to jest ostatni rok tego finansowania w związku z tym powiat  

z tego tytułu zyskuje coś koło 400.000 zł na działalność powiatowego urzędu 

pracy. Kolejne stanowisko w sprawie opieki pielęgniarskiej w domach pomocy 

społecznej, to akurat nas nie dotyczy ale w wielu domach pomocy społecznej 

jest problem funkcjonowania pielęgniarek, które uważają, że powinny być 

traktowane na takich samych zasadach jak pielęgniarki szpitalne i żeby można 
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było finansować ich z NFZ i kolejne stanowisko w sprawie możliwości 

realizacji zadań w zakresie orzekania o niepełnosprawności. Działają te zespoły, 

po to Związek Powiatów zwraca się z takim postulatem, żeby ten system dalej 

tak funkcjonował jak do tej pory. Jeszcze jedna miła informacja, właśnie na tym 

Zgromadzeniu Ogólnym co roku jest podsumowany ranking gmin i powiatów i 

za rok 2016, w tym rankingu, w którym brane są pod uwagę takie aspekty jak: 

działania poinwestycyjne i prorozwojowe, rozwiązania poprawiające jakość 

obsługi mieszkańca oraz funkcjonowanie jednostki samorządu terytorialnego, 

rozwój społeczeństwa informacyjnego, rozwój społeczeństwa obywatelskiego, 

promocja rozwiązań z zakresu edukacji, kultury i sportu, promocja rozwiązań 

ekoenergetycznych i proekologicznych, współpraca krajowa i międzynarodowa. 

I w tym rankingu Powiat Suwalski zajął 8. miejsce  w kategorii powiatów do 

60.000 mieszkańców. Takich powiatów jest ponad 100, więc wydaje mi się, że 

być w pierwszej dziesiątce to dobre miejsce i możemy cieszyć się z tego 

powodu. Chcę na ręce Pana Przewodniczącego Rady przekazać puchar, który 

przekazano mi właśnie na tym Zgromadzeniu. Drugi też taki konkurs to w  

Ranking w zakresie energii odnawialnej, tutaj zajęliśmy 9. miejsce, w kategorii 

wszystkich powiatów i też przekazuję to na ręce Pana Przewodniczącego Rady”.  

 Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Członka Zarządu 

Województwa Podlaskiego Pana Bogdana Dyjuka. 

 Członek Zarządu Województwa Podlaskiego Pan Bogdan Dyjuk 

przekazał: „bardzo dziękuję Panu Przewodniczącemu za miłe słowo dotyczące 

udziału, ale tak jak wszyscy, czasami zdarza się, że inne obowiązki te 

podstawowe uniemożliwiają, czasami sprawność Państwa, którą podziwiam, 

jako Rady spowodowała, że dojechałem na Radę i już dobiegła końca na punkt 

„zamknięcie obrad”, ale dziękuję. Chciałbym pogratulować Panom Starostom, 

całemu Zarządowi otrzymania tego absolutorium za ubiegły rok, za realizację 

budżetu w 2016 r. i z podziwem i takim marzeniem wręcz patrzyłem jak 

zgodność Państwa co do udzielenia tego absolutorium w kontekście 

nadchodzącej sesji Sejmiku w czerwcu, kiedy Zarząd Województwa będzie 

przystępował o absolutorium. Także szczere gratulacje i absolutorium i tego 

uznania przez Państwa Radnych działań Zarządu Powiatu w ubiegłym roku. Ja 

tylko jedno, bo nie dawno byłem i rozmawialiśmy o kilku kwestiach. Tutaj 

nawiązując do pytania Pana Przewodniczącego i odpowiedzi Pana Komendanta 

dotyczącego właśnie tego obszaru związanego z narkomanią, z osobami 

uzależnionymi, Pan Starosta przed chwilą jeszcze wspomniał to także jeszcze w 

tym kontekście, że ten majątek, budżet taki skromny – województwo podlaskie 

w Suwałkach ma także jeszcze pięć jednostek np. obszaru bardzo lubianego 

przez samorządy, czyli ochrony zdrowia, a samorząd powiatu suwalskiego tego 

problemu nie ma. Rozmawialiśmy właśnie w Szpitalu Psychiatrycznym, 

ponieważ chcieliśmy uruchomić tutaj oddział psychiatrii dzieci i młodzieży, 

który praktycznie zajmuje się właśnie sytuacją w tym młodym wieku 

uzależnionym, przede wszystkim właśnie od dopalaczy, bo te pozostałe to w tej 



32 
 

chwili już jakby schodzą, natomiast dopalacze właśnie z tych powodów, o 

których Pan wspominał i chcieliśmy, aby w Suwałkach, jako jedyna jednostka w 

województwie miała taki oddział, bo były tam pewne szanse, jednak nie udało 

się tego otworzyć. Będzie to organizowane w Białymstoku, jednakże szpital 

będzie rozwijał tą opiekę może nie w skali oddziału czyli z hospitalizacją ale w 

innym wymiarze, aby osoby te, które wpadną właśnie w te sidła uzależnień 

mogły tutaj na miejscu skorzystać. Stąd też ta inwestycja, która została 

zrealizowana i przygotowane dokumenty do projektu właśnie z wykorzystaniem 

obiektu w Smolnikach to także będzie wsparcie dla osób uzależnionych od 

szeregu uzależnień”.  

Starosta Szczepan Ołdakowski przekazał: „właśnie dlatego też tam drogę 

zrobiliśmy”. 

Członek Zarządu Województwa Podlaskiego Pan Bogdan Dyjuk 

przekazał: „to już dziękowałem po trzykroć dzisiaj i na każdej sesji będę 

dziękował. Dziękuje bardzo”. 

Członek Zarządu Powiatu – Radny Sławomir Małachowski wystąpił z 

zapytaniem: „chodzi o drogę Suwałki – Filipów – Gołdap, w jakiej fazie to jest, 

bo wiem, że zakończono proces projektowania i czy data rozpoczęcia inwestycji 

2017 jest aktualna, czy będzie przesunięta, bo różne są wieści”. 

Członek Zarządu Województwa Podlaskiego Pan Bogdan Dyjuk 

przekazał: „jak Państwo wiecie inwestycje drogowe, akurat jeśli chodzi o 

Suwałki na drogach wojewódzkich możliwe są z dwóch źródeł finansowania. 

Jeden to jest Program Operacyjny Polski Wschodniej i tam właśnie dotyczy 

tylko i jest dedykowany drogom wojewódzkim w obrębie miast 

subregionalnych, w naszym województwie oprócz Białegostoku, to Łomża i 

Suwałki oraz z Regionalnego Programu Operacyjnego. Prezydent Suwałk 

wystąpił o remont dwóch dróg wojewódzkich, to ul. Sejneńska i jeszcze jedna, 

której nazwy akurat nie przypominam. Jeśli chodzi o tereny poza 

miejscowościami, poza miastami ta droga będzie remontowana, natomiast w tej 

chwili uczciwie powiem, nie chcę zapewniać, że na pewno rozpoczniemy, 

ponieważ jest kwestia procedury przetargowej na wykonawcę. Ta droga która 

jest realizowana – Sokółka – Dąbrowa Białostocka, która była w najgorszym 

stanie, ja już kiedyś mówiłem, ta droga jest w gorszym stanie, niż droga Suwałki 

– Sejny, która została zrealizowana, to się troszkę przeciągnęło, natomiast to 

spowodowało, że dość spore oszczędności powstały. Chcielibyśmy, aby to 

wszystko się zamknęło w tym roku, nie mam nic przeciw temu, żeby to było 

zrealizowane jak najszybciej. Tą drogę na pewno będziemy robili, chwilę 

cierpliwości. Postaram się, jeżeli pamięć nie będzie ulotna, we wtorek 

doprecyzować i przekażę informacje”.       

Członek Zarządu Powiatu – Radny Sławomir Małachowski: „dziękuję”.  

Na zakończenie obrad, w związku z przypadającym w dniu 27 maja 

świętem samorządu i samorządowców przedstawiciele służb mundurowych 

złożyli na ręce Starosty Suwalskiego oraz Przewodniczącego Rady Powiatu  
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w Suwałkach, a za ich pośrednictwem wszystkim Radnym Rady Powiatu  

w Suwałkach serdeczne gratulacje oraz życzenia satysfakcji z wykonywanych 

obowiązków służbowych, zdrowia i zadowolenia oraz wszelkiej pomyślności  

w pracy zawodowej i życiu osobistym. 

 Innych wolnych wniosków nie wniesiono.  

 

Ad.21.  

Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za przybycie i zamknął 

obrady XXVI sesji Rady Powiatu w Suwałkach o godz. 16.45 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 

                                                                                 
 

                                                                                PRZEWODNICZĄCY RADY  

                                                                                             /-/ Grzegorz Mackiewicz 
Protokołowała: 
/-/ Monika Szczerbowska 
 


